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Referat fra møte mellom Rådgivende utvalg og Stabbursdalen 

nasjonalparkstyre 

Sted: Stabbursnes Naturhus og Museum, Vestre Porsangerveien 1335, 9710 Indre 

Billefjord 

Dato: 20. februar 2025 

Tid: 17:30 - 20:30 

1. Deltakere 
 
Finnmarkseiendommen 

Stabbursdalen elveeierlag 

Stabbursnes Naturhus og Museum 

Skáiddeduottar siida 

Glød Explorer AS 

Ungdomsrådet, Hammerfest kommune 

Stabbursdalen grunneierforening 

Tidligere styremedlem 

Stabbursdalen sameielag 

Dilljávre veilag 

Statsforvalteren 

Statens naturoppsyn 

Stabbursdalen nasjonalparkstyre 

Stabbursdalen nasjonalparkstyre 

Stabbursdalen nasjonalparkstyre 

Stabbursdalen nasjonalparkstyre 

Stabbursdalen nasjonalparkstyre 

Nasjonalparkforvalter 

Christina Bjørkli 

Britha Marie Stavang Berg 

Gry Ingebretsen 

Anne Lovise Næss Gaup 

Trygve Nygård 

Mia Jakobsen Berg 

Hege Birkely 

Tor Reidar Boland 

Hans Arne Wulff 

Geir Wulff 

Heidi Marie Gabler 

Emil Halvorsrud 

Nina Kulsland Eriksson (leder) 

Arne Reidar Myrseth (medlem) 

Tordis Beate Opdahl (varamedlem) 

John Henrik Guttorm (varamedlem) 

Bjørnar Pedersen (varamedlem) 

Karoline Salmila 

 

 

 

2. Åpning av møtet 

Styreleder Nina Kulsland Eriksson ønsket velkommen og introduserte agendaen. 

Statens naturoppsyn (SNO) presenterte to nye ansatte ved Stabbursnes, hvor Emil 

Halvorsrud vil ha ansvar for forvaltning av verneområdene. 
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Nasjonalparkforvalter Karoline Salmila holdt deretter en orientering om status for 

forvaltningen av Stabbursdalen nasjonalpark og landskapsvernområdet. 

3. Orienteringer og pågående prosjekter 

3.1. Båtvrakprosjektet 

Forvalter presenterte planene for kartlegging og fjerning av etterlatte båtvrak i 

nasjonalparken i 2025. Det ble understreket viktigheten av dialog med grunneiere og 

lokale aktører for å sikre at ingen båter fjernes uten samtykke. Dilljávre veilag mente 

at det er viktig å involvere relevante organisasjoner som Stabbursdalen Sameielag 

og Stabbursdalen Elveeierlag i disse diskusjonene. Videre ble det påpekt behovet for 

bedre dialog med grunneiere for å sikre at forvaltningsbeslutninger ivaretar lokale 

interesser. 

Det ble foreslått å undersøke muligheten for et oblatsystem eller bruk av 

småbåtregister for å få bedre oversikt. 

3.2. Kloppleggingsprosjektet 

Det pågår arbeid med å restaurere våtmarksområder langs kjøretraseer som 

benyttes av reindrifta. Forvalter opplyste at to rapporter er utarbeidet, og at det søkes 

om tillatelser fra grunneiere og kommune, samt midler til samfinansiering av tiltakene. 

Glød Explorer uttaler at kloppene vil være til hjelp også for syklende og da bør 

kloppene legges på tvers av kjøreretningen, helst ikke langsgående bord. Men om 

langsgående så må det ikke være sprekk mellom bordene. 

3.3. Beiteskadeundersøkelsen 

Forvalter presenterte resultater fra beiteskadeundersøkelsen utført i 2024 av 

iTrollheimen AS, hvor data ble sammenlignet med tidligere undersøkelser fra 2014. 

4. Diskusjonspunkter og innspill fra deltakerne 

4.1. Elgforvaltning 
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Finnmarkseiendommen opplyste at kommunen fastsetter kvoter for elgjakt i 

Porsanger Vest, og at kvoten gjelder for hele området, med mulighet for fleksibel 

fordeling mellom delområder. 

Det ble uttrykt bekymring fra flere aktører knyttet til håndteringen av elgforvaltningen i 

nasjonalparken. Enkelte deltakere mente at kvotene ikke var tilstrekkelig til å regulere 

bestanden, mens andre påpekte utfordringer knyttet til transport av felt elg i 

verneområdet. 

4.2. Besøksstrategi og økonomiske ringvirkninger 

Ungdomsrådet i Hammerfest kommune spurte om nasjonalparkstyret har vurdert 

potensialet for økonomiske ringvirkninger knyttet til en besøksstrategi. 

Representanter fra lokalt reiseliv, blant annet Glød Explorer AS, stilte spørsmål ved 

regelverket for organiserte turer, og påpekte at det kan oppleves som strengt og lite 

tilpasset næringsaktører. Samtidig ble det fremhevet at forståelsen for vern ser ut til å 

øke blant besøkende. 

Dilljávre veilag stilte spørsmål ved hvordan veivedlikehold finansieres, og uttrykte 

bekymring for at private hytteeiere og grunneiere må dekke kostnader for turisters 

ferdsel. Dilljávre veilag utrykker at turister og andre besøkende uten tilknytning til 

området er ikke velkomne i Stabbursdalen, med mindre besøket skjer i regi av lokal 

reiselivsbedrift eller annen lokal samarbeidspartner.  

 

4.3. Motorferdsel og forvaltningsplan 

Det var flere innspill knyttet til forvaltningsplanen og motorferdsel i verneområdet. 

Dilljávre veilag understreket at forvaltningsplanen ikke skal innføre strengere 

reguleringer enn det som allerede er fastsatt i verneforskriften. 

Flere deltakere tok til orde for at motorferdsel bør tillates i nasjonalparken, særlig i 

forbindelse med elgjakt og tradisjonell bruk.  
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Enkelte deltakere uttrykte ønske om at snøskuterløypa fra Vuođđojávri til 

Leavŋašjávri gjenåpnes, og ba styret jobbe aktivt for dette. 

4.4. Reindrift og vern 

Skáiddeduottar siida påpekte utfordringer knyttet til økt turisme, inkludert ulovlig 

klipping av reingjerder. Det ble understreket at sperregjerder ikke settes opp vilkårlig, 

men har en funksjon for å unngå sammenblanding av flokker. 

5. Veien videre og oppfølgingspunkter 

• Forvaltningsplan: Styret vurderer et eget møte i Rådgivende utvalg (RU) for 

å diskutere forvaltningsplanen mer grundig. 

• Båtvrak: Arbeidet med kartlegging og fjerning av båtvrak fortsetter i dialog 

med lokale aktører. 

• Besøksstrategi: Styret ønsker ytterligere innspill på hvordan en 

besøksstrategi kan balansere verneverdier og lokal verdiskaping. 

• Motorferdsel: Flere aktører tok til orde for at motorferdsel bør tillates i 

nasjonalparken, særlig i forbindelse med elgjakt og tradisjonell bruk. Dilljávre 

veilag påpekte at forvaltningsplanen ikke skal innføre strengere reguleringer 

enn det som allerede er fastsatt i verneforskriften. Enkelte deltakere ba styret 

jobbe aktivt for gjenåpning av snøskuterløypa fra Vuođđojávri til Leavŋašjávri. 

• Klopplegging: Arbeidet fortsetter med å vurdere traseer og 

samarbeidspartnere, inkludert eventuelle nye områder. 

 

Referent: Nina Kulsland Eriksson 


